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Akademický malíř Jindřich Otipka 
V letošním roce si 3. dubna připomeme 
nedožitých 95 let našeho rodáka 
a 8. dubna 30 let od jeho úmrtí. 
 

Jindřich Otipka studoval na Státní grafické škole v Praze, dále 
užité malířství a grafiku u profesorů J. Baucha a E. Filly na VŠUP 
tamtéž. Působil jako pedagog v oboru výtvarné propagace na 
SPŠ stavební v Ostravě. Ve své tvorbě se zabýval  volnou i užitou 
malbou. Věnoval se především krajinomalbě, zátiší a malbě 
květin. Na svých plátnech zachytil Ostravsko, Českomoravskou 
vysočinu a Slovensko. V 60. letech se odklonil od realismu 
a zabýval se kubismem, který ovlivnil jeho zátiší a figury, 
a abstraktním uměním, jež inspirovalo krajinomalbu. 70. léta 
přinesla návrat k realismu. Používal výtvarnou zkratku, nervní 
svěží rukopis a výraznou obrysovou linii důrazně obepínající 
tvary. Jeho díla jsou zastoupena ve sbírkách Slezského zemského 
muzea v Opavě. 
www.ptejteseknihovny.cz 
 

OÚ Neplachovice, Na Návsi 16, 747 74 Neplachovice 
úřední hodiny: Po, St 7:00 – 11:30   12:00 – 17:00 
tel.: 553 662 221 
e-mail: podatelna@neplachovice.cz 
http: //www.neplachovice.cz 
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23. schůze rady obce konaná dne konaná dne 2. 2. 2016 
 
Rada obce na svém zasedání schválila licenční smlouvu o veřejném provozování rozhlasu. 
Rada obce projednala a schválila podání žádosti o dotaci ze státního programu 
na podporu úspor energie a využití obnovitelných zdrojů energie EFEKT 2016 na 
rekonstrukci vytápění v ZŠ. Rada obce schválila zprávu inventarizační komise o provedené 
inventarizaci k 31. 12. 2015 a návrhy na vyřazení majetku. Rada obce projednala 
a schválila výši vstupného pro zámeckou sezonu 2016 ve výši 30,- Kč/osoba, z této částky 
bude použito 20,- Kč/osobu na opravu zámeckého plotu. Rada obce schválila nájemní 
smlouvy na pronájem hrobových míst na místním hřbitově v Neplachovicích. Rada obce 
projednala a schválila účetní závěrku příspěvkové organizace Základní škola a Mateřská 
škola Neplachovice, okres Opava, Školní 199 dle vyhlášky č. 220/2013 Sb. k 31. 12. 2015. 
Rada obce vzala na vědomí možnost podání žádosti o dotaci na r. 2017 na nákup 
automobilu pro Jednotku sboru dobrovolných hasičů Neplachovice; příkazní smlouvu 
s firmou Mott Mac Donald CZ, spol. s r. o. na další administrativní činnost v rámci 
odkanalizování obce; závěrečné vyhodnocení veřejné sbírky za účelem „Zpracování 
projektové dokumentace na rekonstrukci budovy zámku a financování průběžné 
rekonstrukce a drobných oprav budovy zámku, která je kulturní památkou“; přípravu 
11. zasedání zastupitelstva obce dne 14. 3. 2016; nabídku firmy Full Energy Managment 
s. r. o. na komplexní energetické poradenství v rámci obce. 
 

11. zasedání zastupitelstva konané dne 14. března 2016 
 
Zastupitelstvo obce na svém zasedání schválilo směrnici č. 1/2016 o poskytnutí finančních 
darů z rozpočtu obce Neplachovice fyzickým osobám, sdružením, spolkům a jiným 
subjektům na podporu veřejně prospěšných aktivit. Zastupitelstvo projednalo a schválilo 
pokračování přípravných prací v rámci projektu odkanalizování obce Neplachovice, 
zpracování a financování projektů pro kanalizační přípojky k rodinným domům z rozpočtu 
obce za předpokladu, že s majiteli nemovitosti bude uzavřena smlouva o smlouvě 
budoucí o připojení na kanalizaci. Dále zastupitelstvo obce schválilo podání žádosti 
o dotaci z Integrovaného regionálního operačního programu na projekt „Rekonstrukce 
učeben a přístavby sociálního zázemí pro posílení výukových kapacit v MŠ Neplachovice“ 
a zároveň i hodnotící komisi pro výběr dodavatele stavebních prací na tento projekt ve 
složení: Ing. S. Rippel, Ing. L. Chlachula, Ing. K. Baran, PaedDr. I. Pavlíková, R. Serdel. 
Zastupitelstvo schválilo realizaci objektů v rámci Plánu společných zařízení, vzešlých 
z komplexních pozemkových úprav, a to zatravnění údolnice a výstavbu cest. 
Zastupitelstvo bylo seznámeno a schválilo strategický plán rozvoje obce Neplachovice pro  
 
Redakční rada: 
Sylva Dufková, Markéta Tyllová, Mgr. Blažena Wertichová. Vydala obec Neplachovice, Na Návsi 16, 747 74 Neplachovice, tel.: 553 662 221  
e-mail: podatelna@neplachovice.cz, web: http://www.neplachovice.cz 
Příští uzávěrka zpravodaje bude: 21. 4. 2016 
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období 2016 – 2025. Zastupitelstvo bylo seznámeno a schválilo předložený návrh 
rozpočtu na rok 2016. Zastupitelstvo schválilo kupní smlouvu na pozemky p. č. 133/1, 
133/2, 826/4, 828/14 v k. ú. Neplachovice o celkové výměře 440 m 2. 
Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí podání žádosti na ČEZ ve věci vyřízení a umístění 
samostatné trafostanice pro novou čistírnu odpadních vod; podání žádosti o podporu ze 
státního programu na podporu úspor energie a využití obnovitelných zdrojů energie - 
PROGRAM EFEKT na rok 2016 – „Rekonstrukce otopné soustavy a zdroje tepla v ZŠ 
Neplachovice“ a zároveň vyhlášení výzvy k podání nabídky zadávacího řízení na „Vytápění 
ZŠ Neplachovice“;  informace o dotačních programech; pokračující práce na zhotovení 
územního plánu obce Neplachovice. 

 

Očkování psů  
MVDr. Roman Jokl oznamuje, že pravidelné očkování psů se uskuteční v místní části 
Zadky v pátek 22. dubna od 16.00 hodin – zvěrolékař bude obcházet obec. 
V Neplachovicích se uskuteční v sobotu 23. dubna od 8.00 do 9.00 hodin na návsi u lípy, 
potom bude zvěrolékař obcházet starou část obce. V neděli 25. dubna bude zvěrolékař  
od 9.00 hodin obcházet novou část obce. 
Cena vakcín: 300,- Kč kombinovaná vakcína, 130,- Kč jednoduchá vakcína proti vzteklině.  
 

Sběr nebezpečného odpadu  
se uskuteční v úterý 12. dubna od 15.00 do 17.00 hodin na prostranství před hasičskou 
zbrojnicí. Odevzdat můžete oleje, barvy, ředidla, rozpouštědla, kyseliny, zásady, 
detergenty, fotochemikálie, staré léky, autobaterie od osobních vozidel, monočlánky, 
zářivky, chemické postřiky, obalové materiály se zbytky škodlivin, olověné akumulátory. 
 
 

Sběr vysloužilého elektrozařízení 
se uskuteční ve středu 13. dubna a v pátek 15. dubna vždy od 16.00 do 18.00 hodin. 
Odevzdat můžete veškeré elektrospotřebiče, které mají odběr ze sítě nebo jsou na 
baterii, jako např. ledničky, elektrické sporáky, pračky, mikrovlnky, holicí strojky, 
elektrické ruční nářadí, telefony, televizory (vše v původním stavu).  
Pokud nemáte možnost vlastní dopravy, odvezeme. Bližší informace u p. Malchárka nebo 
Čecha. 
                                                                                                     Jiří Čech, starosta SDH 

 

Turnaj v PEXESU 
Zveme hráče všech věkových kategorií na turnaj v PEXESU, který se bude konat v sobotu 
2. dubna od 13.00 hodin v kulturní místnosti. 
Vstup volný, pitný režim zajištěn. 
                                                                                                                                         Jana Čechová 
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Zajímavé setkání 
Zajímavé setkání se uskutečnilo 
v základní škole 24. února 2016. Naše 
škola je spádovou školou pro žáky 
z obce Holasovice a druhý stupeň 
žáků obce Brumovice.  Rozhodly jsme 
se tedy s paní ředitelkou, že ukážeme 
zastupitelům všech tří obcí, co jsme 
od doby našeho působení ve svých 
funkcích s naší školou provedly. 
Zastupitelům byly zaslány osobní 
pozvánky na toto společné setkání.  
Po uvítání hostů v jídelně základní 
školy jsem jako zástupce zřizovatele seznámila přítomné s projekty, které byly realizovány 
od mého nástupu do funkce starostky obce v roce 2010. Jednalo se o výměnu oken 
a doplnění vytápění v tělocvičně základní školy, zateplení všech budov ve dvou etapách, 
což znamenalo výměnu oken, dveří, zateplení střech a obvodového pláště budovy. S tím 
souvisely i další práce, které vznikly v době realizace nečekaně. Dále pak větší investicí 
byla rekonstrukce sociálního zázemí pro děvčata v pavilonu A. Celkem se za tyto 
vyjmenované akce utratilo 22,684.692,- Kč, na dotacích jsme získali 7,991.521,90 Kč 
a z vlastního rozpočtu jsme uhradili 14,693.170,- Kč. Dále pak v rámci rozpočtu byly 
v průběhu let poskytovány částky na drobné opravy ve škole, tj. každý rok cca 300 – 
500 tis. Kč. 
Poté byli hosté seznámeni s připravovanými akcemi. Velmi důležitým projektem je 
rekonstrukce vytápění v základní škole a přemístění mateřské školy do školy základní. Na 
tyto projekty již máme zpracovánu potřebnou dokumentaci, jenom je potřeba vyřešit 
financování. Dále je v rámci příprav dalších projektů počítáno s rekonstrukcemi atria, 
venkovního hřiště a dalšího vybavení školy (sociální zařízení v celé škole, tělocvična, 
výměny elektroinstalací či podlahových krytin).  
Dále se slova ujala paní ředitelka, která seznámila přítomné s výsledky své práce. 
Mou představou je otevřená škola založena na dobře fungujících vztazích mezi všemi 
zúčastněnými. Jde mi to, aby škola nabízela nejen žákům, ale i jejich rodičům vše 
potřebné, aby držela krok s rozvojem v různých oblastech života, aby rodiče neměli 
důvod vozit děti do větších městských škol.  
Hospodaření představuje klíčovou roli, která nemůže být podceňována, kromě státního 
rozpočtu a rozpočtu zřizovatele je nutné získávat finanční prostředky prostřednictvím 
široké škály grantů a projektů vyhlášených MŠMT, krajem, nadacemi, rovněž zapojením 
do výzev z evropských strukturálních fondů. I když slovo projekt a s ním související 
evropské fondy zní mnohdy nelichotivě, bez účasti v těchto projektech by se mnoho 
aktivit nemohlo uskutečnit.  
V rozvoji školy sleduji dvě oblasti – materiálně technické vybavení a oblast výchovně 
vzdělávací. Z hlediska materiálního zabezpečení se snažíme modernizovat školu nejen 
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zvenčí, ale i zevnitř. Rozvojový program Podpora logopedické prevence v předškolním 
vzdělávání nám umožnil vybudovat logopedickou pracovnu z místnosti, kde byl 
uskladněn starý nábytek. Z vlastních prostředků jsme vytvořili moderní žákovskou 
knihovnu a pracovnu výchovné poradkyně. Projekt Modernizace výuky na ZŠ 
Neplachovice v hodnotě 1 717 764,- Kč byl financován z ROP NUTS II Moravskoslezsko 
2007 – 2013. Předmětem tohoto projektu byla modernizace dvou učeben, a to 
přírodovědné učebny pro odbornou výuku fyziky, chemie a přírodopisu, a jazykové 
učebny pro výuku jazyka anglického, ruského a německého. Obě učebny jsou vybaveny 
tak, aby byla zajištěna pestrost a interaktivita výuky odpovídající možnostem moderní 
doby. Ve většině tříd máme dataprojektory, Apple TV, v některých interaktivní tabule, ve 
všech třídách pak nové pylonové a samozdvižné tabule. V rámci projektu Rekonstrukce 
sociálního zařízení v pavilonu A Základní školy v Neplachovicích bylo rekonstruováno 
sociální zařízení pro dívky. Součástí projektu bylo vybudování bezbariérového WC  
v 1 NP. Byla provedena celková rekonstrukce odpadů, vodovodů a elektroinstalace. 
Poskytovatelem dotace byl Moravskoslezský kraj v rámci dotačního programu „Podpora 
obnovy a rozvoje venkova Moravskoslezského kraje 2014“. Tuto dotaci a realizaci nám 
zajistila Obec Neplachovice. Z vlastních zdrojů byla rekonstruována sociální zařízení pro 
pedagogy. Obnovili jsme zázemí administrativy pro učitele, ekonomku školy, 
vychovatelky školní družiny a paní uklízečky. Částečně jsme vyměnili  
a doplnili nářadí pro tělesnou výchovu. 
Oblast výchovně vzdělávací zahrnuje předškolní a základní vzdělávání. V rámci 
rozvojového programu Podpora logopedické prevence v předškolním vzdělávání byla pro 
individuální práci s dětmi nově vybavena pracovna logopedie s logopedickým zrcadlem, 
logopedickými pomůckami a dotykovým tabletem. Individuální práce s dětmi se účastní 
i rodiče, sledují celou lekci, domů si odnášejí metodické materiály a pokyny pro domácí 
procvičování. V rámci třídních schůzek, ale i individuálních konzultací, jsou rodiče 
seznamováni s významem logopedické prevence u dětí předškolního věku. V mateřské 
škole máme k dispozici interaktivní tabuli vhodnou pro děti předškolního věku, proto 
k rozvoji komunikačních dovedností byly z projektu zakoupeny výukové programy Brepta 
a Méďa. V rámci tohoto rozvojového programu paní učitelka absolvovala kurz 
Logopedické prevence v rozsahu 80 hodin. Úspěšná logopedická prevence v MŠ 
pokračuje na ZŠ pro žáky 1. a 2. třídy. Návaznost předškolního a základního vzdělávání je 
zajištěna cestou společných aktivit MŠ a ZŠ, např. vzájemné návštěvy žáků 1. třídy a dětí 
MŠ, tvoření s dětmi z MŠ, vystoupení dramatického kroužku Bavidlo v MŠ. V  dubnu 
a květnu realizujeme přípravně-motivační kurzy pro předškoláky tzv. Školičky. 
Školní vzdělávací program pro základní vzdělávání je pravidelně doplňován o inovativní 
metody a formy výuky vedoucí k dosažení všech klíčových kompetencí. V návaznosti na 
nově vybudovanou přírodovědnou a jazykovou učebnu probíhá pružná obměna 
volitelných a nepovinných předmětů (např. přírodovědný seminář, německý jazyk,…). 
V rámci Výzvy č. 56 MŠMT operačního programu Vzdělávání pro konkurenceschopnost 
podporujeme čtenářství žáků nejen nakoupením knih do žákovské knihovny v hodnotě 
cca 55 000,- Kč, ale také pravidelnými čtenářskými dílnami v rámci hodin českého jazyka. 
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Vysíláme žáky na soutěže a olympiády různých předmětů a myslím si, že se ve velké 
konkurenci škol opravdu neztratí. 
Naše škola se zapojila jako partner s finanční spoluúčastí ve výši 485 840,- Kč do projektu 
Sdílím, sdílíš, sdílíme - aneb využití ICT pro efektivnější výuku (registrační číslo: 
CZ.1.07/1.3.00/51.0039). Dalším vzděláváním pedagogů v rámci tohoto projektu se nám 
daří začleňovat ICT do výuky všeobecně vzdělávacích předmětů prostřednictvím iPadů, 
budova školy má nyní kompletní Wi-Fi pokrytí. Na patnáct iPadů pro žáky nám přispěla ve 
výši 100 000,- Kč Obec Holasovice.   
Od 1. ročníku podporujeme výuku anglického jazyka formou zájmového kroužku, anglický 
jazyk vyučujeme od 2. třídy. Kromě druhého cizího jazyka (v našem případě ruský jazyk) 
nabízíme německý jazyk jako nepovinný předmět. Velmi zdařilý je kroužek francouzského 
jazyka. Ve školním roce 2014/2015 jsme díky projektu NIDV podpora výuky cizích jazyků 
na základních školách v České republice s názvem Cizí jazyky pro život získali pro tento 
zájmový kroužek francouzského rodilého mluvčího. Děti si to náramně užily. Pro anglický 
jazyk máme tři zájmové kroužky – pro 1. třídu, 2. a 3. třídu, 4. a 5. třídu. V letošním 
školním roce jsme začali podporovat jazykové vzdělávání zapojením žáků do eTwinning. 
Komunikační dovednosti žáků se snažíme rozvíjet i prostřednictvím zahraničních výjezdů. 
Navštívili jsme Londýn, Paříž, letos v říjnu v rámci Výzvy č. 56 MŠMT operačního 
programu Vzdělávání pro konkurenceschopnost (výše dotace činí 758 311,- Kč) vyjelo 40 
žáků na jazykově vzdělávací pobyt do Londýna. Díky finanční podpoře 100 000,- Kč od OÚ 
Holasovice jsme mohli nakoupit odpovídající učebnice AJ tak, aby přechod žáků ze ZŠ na 
SŠ byl navazující. 
Podporujeme aktivity pro stmelování třídních kolektivů nad rámec vyučování. Např.: 
adaptační kurz pro žáky 6. třídy, škola v přírodě, výtvarný plenér, třídní výlety během 
víkendů, popř. krátkodobých prázdnin (Ledová Praha, Dolní oblast Vítkovice, výlety školní 
družiny a turistického kroužku), akce Žárovky a Žárovičky, široká nabídka zájmových 
kroužků, nepovinných předmětů a školních projektů.    
Nedílnou součástí výchovného procesu je také kvalitní činnost školní družiny. 
S ohledem na potřeby rodičů a dojíždějících žáků a v rámci prevence projevů rizikového 
chování jsme v letošním školním roce posílili provoz školní družiny o jedno oddělení, 
které jsme také vybavili novým nábytkem. Tím zajistíme smysluplné trávení volného času 
dojíždějících žáků do odjezdu autobusů. Podařila se nám navýšit kapacita ŠD na maximum 
– tj. 90 žáků. 
Jsem si vědoma toho, že bez podpory zřizovatele – Obce Neplachovice, OÚ Holasovice, 
pedagogického sboru, ale také správních zaměstnanců, bych školu rozvíjet nemohla.   
Po tomto úvodu jsme se všichni společně vydali na prohlídku školy. Jsme velice rády, že 
naši hosté ocenili naši práci a moc se jim u nás líbilo. Trošku nás mrzí malý zájem 
zastupitelů (Brumovice 5, Holasovice 4, Neplachovice 13). Chtěly bychom taková setkání 
pořádat častěji, aby v obcích věděli, že jejich žáci navštěvují hezkou a kvalitní školu. 
                                                                                 Dana Schreierová a PeadDr. Ivana Pavlíková 
Foto Jan Heisig 
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Strategický plán 
Jak už bylo mnohokrát zmiňováno, zpracovali jsme ve spolupráci s vámi občany 
Strategický plán. Tento důležitý dokument byl schválen na 11. zasedání zastupitelstva 
obce dne 14. března 2016. Celý dokument bude zveřejněn na našich webových stránkách. 
Pokud někdo nemá možnost si takto dokument projít, bude na obecním úřadě k dispozici 
několik výtisků k zapůjčení, vzhledem k velikosti dokumentu nebude k dispozici všem do 
domácností. Věřím, že ten, kdo bude mít zájem, si určitě svou cestu k dokumentu 
nalezne.  
Ještě jednou děkuji všem respondentům i zpracovatelům. 
                                                                                                                                Dana Schreierová 
 

Rozpočet byl schválen 
Na jedenáctém zasedání zastupitelstva obce byl mimo jiné schválen rozpočet na letošní 
rok. Je to stejné jako každý rok: plánů mnoho, peněz málo. Vzhledem k tomu, že máme 
uzavřeny úvěrové smlouvy na projekty zklidnění dopravy a zateplení základní školy, je 
nutno do rozpočtu promítnout i splacení části úvěrů, což v letošním roce činí kromě 
mimořádných splátek 1 mil. Kč. Dále při pokrytí všech běžných výdajů na chod obce 
(osvětlení, odpady, správu, údržbu atd.) jsme museli počítat s částkou na pokračování 
příprav projektu odkanalizování obce ve výši 1,9 mil. Kč, dále větší částkou v rozpočtu je 
splátka části dotace pro farnost Neplachovice na opravu kostela ve výši 250.000,- Kč, 
největší investicí v letošním roce je realizace chodníků, komunikace a veřejného osvětlení 
na ul. Loděnické a ul. Krátké. Finanční náklad je 1,8 mil. Kč. Tato akce se v letošním roce 
ukončí kolaudací. Vím, že mnozí občané poukazují na to, proč zrovna zde se stavějí 
chodníky a osvětlení, ale majitelé stavebních pozemků si již při koupi pozemků tyto sítě 
zaplatili. Byla s nimi uzavřena smlouva o zřízení sítí v uvedené lokalitě. Rovněž byla 
uzavřena smlouva na výstavbu komunikace, vše s ukončením na podzim letošního roku. 
Mírná zima však umožnila již nyní zde pracovat a akci dokončit co nejdříve.  Dále se nám 
podařilo do rozpočtu zapracovat částku 300.000,- Kč na výstavbu oplocení zámeckého 
parku. Jedná se o finanční příspěvky vybrané v loňském roce od občanů a firem, část 
přispěla i obec. Nyní jsou již do dvou třetin zabetonovány základy oplocení a od května se 
začne s výstavbou oplocení našimi zaměstnanci. Samozřejmě se bude pracovat i na jiných 
drobných aktivitách, které však nejsou na první pohled vidět. Uskuteční se množství 
kulturních akcí, příspěvky budou poskytnuty i našim spolkům a organizacím. Věřím, že 
i když jsme nemohli do rozpočtu zahrnout vše, co jsme chtěli, tak i přesto bude práce 
dost. 
O podrobnostech v rámci čerpání rozpočtu se dozvíte na našich webových stránkách 
v záložce rozpočet na titulní straně a rovněž o jednotlivých akcích budete informováni 
prostřednictvím zpravodaje. 
                                                                                                                                 Dana Schreierová 
 
 
 



8 
 

 

Odkanalizování obce 
Vážení občané, na projektu odkanalizování obce jsme už odpracovali mnoho hodin a stál 
nás již mnoho finančních prostředků, přesto budeme pracovat i v letošním roce tak, 
abychom měli dostatek podkladů pro správné rozhodnutí. Na následujících řádcích vám 
trošku shrnu prozatímní průběh a nastíním práce pro letošní rok. 
Již v roce 2013 byla zpracována studie odkanalizování naší obce, tehdy ještě v souladu 
s územním plánem a všemi krajskými i státními dokumenty s napojením na ČOV v obci 
Holasovice. V roce 2014 a 2015 jsme zahájili práce na dokumentaci pro územní řízení. 
Postupně byly zpracovávány podklady, bylo zjištěno, kterých pozemků se stavba dotkne, 
a u těch, které nebyly v majetku obce, se zahájilo vyjednávání s majiteli o prodeji těchto 
pozemků. U menších pozemků, které byly převážně v komunikacích, se nám podařilo až 
na malé výjimky pozemky vykoupit. Ty větší pozemky zatím řeší smlouvy o smlouvách 
budoucích a k převodu dojde až v době, kdy budeme mít jistotu, že opravdu budeme 
stavět. Rovněž probíhalo jednání se všemi dotčenými orgány. Uskutečnila se i první 
veřejná schůze na toto téma. Poté se důkladně řešily lokality, které jsou rizikové hlavně 
z důvodu úzké místní komunikace a množství již vybudovaných sítí. Bohužel jsme se taky 
dozvěděli, že ze strany obce Holasovice není možno naši kanalizaci napojit. Došlo tedy ke 
změně řešení v rámci územního plánu, bylo nutno urychleně podat žádost o změnu 
v krajské dokumentaci na krajský úřad a rovněž bylo nutno podat žádost o změnu na 
Povodí Odry. Všechny tyto změny se uskutečnily na poslední chvíli vzhledem k tomu, že 
se tyto dokumenty aktualizují jednou za několik let a rovněž několik let platí. Vše se nám 
povedlo. Snažili jsme se udělat maximální kus práce pro to, abychom do konce roku 2015 
mohli podat žádost o dotaci, bohužel jsme nedosáhli na územní rozhodnutí, bez kterého 
nebylo možno dotaci podat. V současné době stále čekáme na územní rozhodnutí, které 
by mělo být vydáno v nejbližších dnech. Ihned po tom bude podána žádost o stavební 
povolení, protože se dále pracovalo na projekčních pracích. Nyní nám však situaci 
komplikuje dosud neschválený územní plán, který řeší novou trasu kanalizace před ČOV. 
Původní trasa v současném územním plánu není z technických důvodů realizovatelná.  
V letošním roce budeme dle rozhodnutí zastupitelstva pokračovat v projektu. Znamená 
to, že bude zpracována dokumentace pro provedení stavby. Na základě této 
dokumentace bude realizováno výběrové řízení na dodavatele stavby a tím bude známa 
konečná hodnota celé stavby. Rovněž se uskuteční výběr technického dozoru stavby 
a projektanta na přípojky pro rodinné domy. Vybrána bude i banka k poskytnutí úvěru. 
Tyto informace, jak jsem již zmínila, budou důležité pro další rozhodnutí, co dále. Pokud 
vše dopadne, jak má, a my jako zastupitelé budeme mít odvahu přijmout rozhodnutí, 
bude podána žádost o dotaci na toto dílo. Od roku 2013 do konce roku 2015 jsme již 
v přípravných fázích proinvestovali 3,408.180,- Kč. Jak jsem se zmínila v článku 
o rozpočtu, tak v letošním roce to bude cca 2 mil. a ještě něco uhradíme v roce 2017. 
Dohromady to bude částka kolem 6 mil. Kč. Některé náklady jsou v rámci dotací 
uznatelným nákladem, takže by se v případě výstavby měly do rozpočtu vrátit.  
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Na posledním jednání zastupitelstva bylo schváleno poskytnutí pomoci pro občany, a to 
formou proplacení nákladů na zhotovení projektu a stavebního povolení kanalizační 
přípojky pro jednotlivé nemovitosti. Obec vybere projektanta, který bude projekty 
připravovat. Obec však tyto náklady uhradí jenom těm, kdo podepíší smlouvu o smlouvě 
budoucí o napojení nemovitosti na kanalizaci. Je však důležité upozornit ty občany, kteří 
si myslí, že se nepřipojí, a tím na nás tzv. vyzrají, že se mýlí. Na základě zákona o vodách 
je každý povinen prokázat, jak řeší likvidaci těchto odpadních vod. Pokud přijde na 
kontrolu Inspekce životního prostředí a vy se neprokážete řádnými dokumenty, může 
vám udělit jednorázovou pokutu ve výši minimálně 50.000,- Kč. Proto vás žádáme, 
rozmyslete si vše velice pečlivě. Všichni to děláme hlavně pro sebe a své děti či vnoučata.  
V průběhu měsíce dubna se uskuteční další veřejná schůze k tomuto projektu. Zde by již 
měl být přítomen projektant pro kanalizační přípojky a rovněž budou k dispozici smlouvy. 
Všichni budou řádně informování o stavu příprav. Prosím tedy o hojnou účast tak, abyste 
měli všichni stejné informace.  
                                                                                                                                 Dana Schreierová 
 

Pozvánka na veřejnou schůzi občanů 
 

Hlavní téma: Odkanalizování obce 
V úterý 26. 4. 2016 od 17.00 hod. v kulturní místnosti v Neplachovicích 
  
Přítomni budou zástupci firmy Dopravoprojekt Ostrava a. s. jako projekční 
kancelář a Mott MacDonald CZ, spol. s. r. o. jako firma administrující žádost 
o dotaci. 
  
Žádáme občany, aby se této schůze zúčastnili v hojném počtu. Dozvíte se 
o stavu příprav projektu, možnosti řešení přípojek k rodinným domům a další 
zajímavé informace. Můžete klást dotazy jak projektantům, tak zástupcům 
obce. 
  
Pokud přijdete, budete mít informace z první ruky, nikoli zprostředkovaně. 
  
 

Oprava střechy kostela 
Naše obec se finančně podílí na opravě střechy kostela. Rozsáhlá oprava střechy na 
našem kostele zdárně pokračuje. V těchto dnech je ukončena výměna střešní konstrukce. 
Od 3. března probíhá pokládání střešní krytiny (tmavý eternit). Je třeba pochválit firmu 
H&B delta s. r. o., která realizuje opravu kostela. Přes často nepříznivé počasí denně 
v rekonstrukci pokračuje. 
                                                                                                                   Jiří Dehner, místostarosta 
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Akce v měsíci dubnu v okolních obcích: 
 
4. 4. 2015 – ZAČÁTEK JARNÍ SEZÓNY, hřiště Holasovice, pořádá Sokol Holasovice  
18. 4. 2015 – SOUTĚŽ O POHÁR VELITELE 9. OKRSKU P. KŘÍŽKOVSKÉHO, Skrochovice, 
pořádá výbor 9. okrsku SDH 
25. 4. 2015 – RYBÁŘSKÉ ZÁVODY PRO DĚTI, rybník Loděnice, pořádá Rybářský spolek 
Loděnice 
30. 4. 2015 – ČARODĚJNÁ STEZKA ODVAHY, sportovní areál Neplachovice, pořádá 
Sdružení rodičů při ZŠ Neplachovice 
 
 
 

Kino Holasovice – hrajeme v dubnu 
 
6. 4. 2016  Pírkovo dobrodružství, animovaný, dobrodružný, USA 
17.30 hodin  mládeži přístupný, mluveno česky 

  
 
13. 4. 2016  Nikdy není pozdě, hudební komedie, USA 
18.00 hodin  mládeži přístupný od 12 let, mluveno česky 

 
      

20. 4. 2016  Gangster Ka: Afričan, kriminální thriller, ČR 
18.00 hodin  mládeži přístupný od 12 let, mluveno česky 

  
 
27. 4. 2016  Vojtěch, komedie, drama, Slovensko 
18.00 hodin  mládeži přístupný od 12 let, mluveno slovensky, česky 
 
 
 

V měsíci březnu oslavili své významné životní jubileum:        
 
Vavrušková Zdenka – 75 let 
Flegrová Ludmila – 75 let   
Kořistková Růžena – 70 let 
Hlava Jiří – 70 let 
 
Oslavenkyním a oslavenci srdečně blahopřejeme a přejeme jim do dalších let hodně 
zdraví, štěstí a rodinné pohody. 
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Změna termínu v kulturním kalendáři: 
Dětský den „Z pohádky do pohádky“ se bude konat v sobotu 22. května 2016. 

 
Jako každý rok, tak i letos začínají přípravy na již tradiční akci „Z pohádky do pohádky“. 
Sdružení rodičů při MŠ Neplachovice a další ochotní se zapojit vymýšlejí a připravují 
jednotlivá stanoviště a snaží se sehnat různé důležité prostředky pro udržení vysokého 
standardu této akce. 
Proto Vám, sousedé, firmy i ostatní, kteří mají zájem přispět k úspěchu dětského dne, 
budeme vděční za  různé příspěvky, ať už finanční nebo materiální. Jedná se nejen  
o peníze, ale také např. o odměny pro zúčastněné děti, pohoštění nebo „jen“ přiložené 
ruce k přípravám. Dále hledáme dobrovolníky, kteří jsou ochotni poskytnout svůj dům 
jako stanoviště pro pohádkové zastavení. 
Kontaktuje prosím Alenu Hlouškovou (tel. 732 911 119) nebo Jitku Schoppikovou (tel. 
734 542 886). 
Předem děkujeme za Vaši podporu. 
                                                                                               Sdružení rodičů při MŠ Neplachovice 
  

 
 
 
 

Zápis dětí do Mateřské školy Neplachovice pro školní rok 2016/2017 
proběhne 7. dubna 2016 od 8.30 do 16.00 hodin v mateřské škole. 

 
Zákonní zástupci dětí budou potřebovat k zápisu rodný list dítěte 

a svůj platný občanský průkaz. Děti budou přijímány podle platných 
kritérií vypracovaných ředitelkou ZŠ a MŠ  Neplachovice. 

V tento den bude  v MŠ probíhat DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ. 
 
 
 
Od února 2016 probíhá v MŠ Neplachovice předadaptační režim pro ty děti, 
jejichž rodiče mají zájem o jejich zapsání do MŠ. S dětmi můžete přijít každé 
pondělí v době od 14.45 do 15.45 hodin. 
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ODPADY 
 
Vážení občané, v následujících tabulkách vám předkládám k porovnání přehled třídění 
odpadů za rok 2014 a 2015 a finanční dopad na obecní pokladnu. 
 
 

Tříděné odpady rok 2014 
       nájem  uložení    

Odpad množství v kg kontejneru doprava celkem 

Plast 19927 17.580,- 118.565,- 136.145,- 

Sklo 14808 5.808,- 11.499,- 17.307,- 

Papír 8191 4.356,- 17.146,- 21.502,- 

Papír ZŠ 600 2.487,- 5.113,- 7.600,- 

        182.554,- 

Příspěvek EKO-KOMu 
  

165.102,- 

Doplatek obce 
 

     17.452,- 
 
 

   
     Tříděné odpady rok 2015 

       nájem  uložení    

Odpad množství v kg kontejneru doprava celkem 

Plast 19346 11.616,- 111.239,- 122.855,- 

Sklo 16258 5.808,- 10.702,- 16.510,- 

Papír 7468 4.719,- 18.459,- 23.178,- 

Papír ZŠ 600 2.518,- 5.084,- 7.602,- 

        170.145,- 

Příspěvek EKO-KOMu 
  

162.522,- 

Doplatek obce 
  

    7.623,- 

      
 
V rámci sběru tříděného odpadu zavádíme novou službu, a to sběr opotřebovaného 
potravinářského oleje a tuku. Použitý olej a tuky bude možno odevzdávat v použitých PET 
láhvích nebo v jiném obalu z PVC materiálu ve stejných termínech jako při odběru 
bioodpadu v bývalém areálu dílen ZD v Neplachovicích. 
 
                                                                                                                   Jiří Dehner, místostarosta    
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Informace z mateřské školy 
 
21. února si děti 
z mateřské školy mohly 
zadovádět a do sytosti 
vytancovat na maškarním 
karnevalu. Letošní 
„ročník" se mohl zdát 
poněkud mrazivější, 
protože se vše 
odehrávalo 
v duchu známé pohádky 
Mrazík. Výzdoba, hudba 
i zapeklité úkoly nejen 
pro děti byly 
v mrazíkovském stylu. 
Kdo neměl zrovna chuť 
na taneček, mohl ochutnat sladké i slané chuťovky neplachovických maminek. Na 
uspořádání akce se podílel klub rodičů a paní učitelky MŠ. 
   
 
14. února se děti vydaly do Loutkového divadla v Opavě. Jedna z nejhezčích pohádek, 
„Jak pejsek a kočička spolu hospodařili“, sklidila velký úspěch nejen u nejmladších diváků. 
Doporučujeme pro ostatní děti! 
   
 
Jak to vypadá v MŠ, když se 
odpoledne sejdou děti se svými 
rodiči a neodejdou domů? 
Právě tak jako 16. března, kdy si 
děti pozvaly své rodiče 
a pořádně si odpoledne 
společně užili. Ve velikonočně 
laděném odpoledni si maminky 
a tatínkové s drobotinou 
vyzkoušeli, jak se manipuluje 
s různými druhy stavebnic, 
vytvořili si velikonoční kuřátko 
a k „velké radosti" dospěláků  
zpívali lidové písničky za doprovodu klavíru. Za  vajíčko splněných úkolů pak  na děti 
čekal velikonoční zajíček s plným pelíškem odměn. 
                                                                                                                                   Lenka Gorčicová 
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Informace ze základní školy 
Pasování prvňáčků na rytíře Řádu čtenářského 
I v letošním školním roce se naši prvňáčci rozhodli zúročit svou píli a odhodlání během 
projektu Pasování prvňáčků na rytíře Řádu čtenářského, který se již druhým rokem koná 
pod záštitou Místní knihovny Pavla Křížkovského. Jeho cílem je seznámit děti zábavnou 
formou s prostředím knihovny a umožnit jim nahlédnout do tajů světa krásné literatury. 
A protože naši prvňáčci nezahálí, mají první z celkem čtyř setkání za sebou. Navzdory 
uplakanému a nevlídnému počasí je v pondělí 29. února s úsměvem přivítala paní 
knihovnice Helena Dehnerová. Děti si od ní poslechly pohádku Šípková Růženka. Poté 
byly rozděleny do dvou skupin, aby předvedly, jak pozorně vyprávění naslouchaly. Nutno 
podotknout, že velmi pečlivě, jelikož bez sebemenších problémů seřadily přidělené 
obrázky tak, aby podle nich bylo možné celou pohádku převyprávět. Poté se přesunuly do 
místnosti v prvním patře, kde mohly dát prostor své fantazii a vytvořit k ní ilustraci. Děti 
použily veškeré pomůcky – pastelky, fixy i třpytky. Aby ne, vždyť právě tyto obrázky se 
stanou součástí originální knihy, která bude malým čtenářům předána při slavnostním 
ceremoniálu v závěru tohoto projektu. Není divu, že po celou dobu všichni pracovali 
s velkým nasazením. Za odměnu si potom mohli postavit hrad pro princeznu a jejího 
prince. Stejně jako pohádka samotná bylo i toto dopoledne v holasovické knihově 
poutavé a zábavné. Všechny děti se již těší na příští návštěvu. A my, kteří máme první 
setkání s písmeny, slabikami a slovy dávno za sebou, budeme našim prvňáčkům na jejich 
cestě ke čtenářství držet palce. 
                                                                                                                         Mgr. Ivana Kořistková 

Školní turnaj ve stolním tenise 
Ve čtvrtek 10. března proběhl v tělocvičně naší školy turnaj ve stolním tenise. Své síly 
přišlo změřit celkem 21 hráčů a k vidění bylo 38 zápasů. V základních skupinách žáci 
sehráli vždy po jednom setu do 11, po postupu ze skupin se hrálo vyřazovacím systémem, 
který se hrál na dva vítězné sety do 11. 
Hráči byli rozdělení do 4 samostatných kategorií, ve kterých si zahrál každý s každým, 
a následně ještě svedli vyřazovací část o umístění. Kategorii děvčat ovládla Natálie 
Hájková, za ní se umístila Lucie Cekotová a Klára Cekotová. Další skupina byla složená 
z žáků 5. třídy, ve které jasně dominoval Ondřej Lubeník, následoval Šimon Hloušek 
a Patrik Snášel. 
Další dvě skupiny se týkaly chlapců vyššího stupně a vznikla tak skupina 6. třídy a 7. + 8. 
třídy. V prvně jmenované skupině byl nejlepším hráčem František Chlopčík, další místa 
obsadili Tomáš Schreier a Antonín Polok. Asi nejkrásnější utkání celého turnaje se 
odehrálo ve finále skupiny 7. a 8. třídy, ve kterém po třech setech porazil Denis Varyš 
Jana Michalce a mohl se tak radovat z prvního místa. Na 3. pozici se umístil Martin 
Stromský. 
Všem žákům, kteří se turnaje zúčastnili, děkuji za krásné a bojovné výkony a těším se na 
další kolo, které bychom chtěli uskutečnit ještě v tomto školním roce. 
                                                                                                                               Mgr. Jakub Machel 
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